
 
 

 

 

21. maj 2025 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor stor er den økonomiske bevilling, der er afsat til at finde en løsning vedrørende bolig 

til præsten i Nanortalik? 

2. Hvad er status på arbejdet med at skaffe bolig til præsten i Nanortalik, og hvornår 

forventes det, at boligen står klar? 

(Medlem af Inatsisartut Anders Olsen, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Da Finansloven for indeværende år blev vedtaget under Inatsisartut’s efterårssamling i 2024, blev 

der afsat midler med henblik på at finde en løsning i forhold til at skaffe en præstebolig i 

Nanortalik. 

Præstemanglen i Nanortalik skyldes blandt andet, at vi hverken råder over en tidssvarende og 

passende bolig eller kontorfaciliteter. For at løse denne udfordring er der via Finansloven for 2025 

blevet sikret en bevilling. 

Nu er første halvår af året snart gået, og der er endnu ikke blevet meldt noget ud om sagen 

vedrørende præsteboligen, og derfor stiller jeg dette spørgsmål til Naalakkersuisut for at få oplyst, 

hvad status er i sagen. 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 


